



Statistics
Canada Statistique
Canada

service bulletin

Law enforcement, judicial and correctional statistics

Produced by Judicial Division, Statistics Canada

bulletin de service

La statistique policière, judiciaire, et correctionnelle

Rédigé par la division de la statistique judiciaire, Statistique Canada

Vol. 5, No. 4

PRELIMINARY CRIMINAL HOMICIDE
STATISTICS, 1976, CANADA,
PROVINCES AND TERRITORIES

STATISTIQUE
CANADA STATISTIQUE
CANADA

NOV 18 1977

STATISTIQUES PROVISOIRES SUR LES HOMICIDES

COUPABLES, 1976, CANADA,
PROVINCES ET TERRITOIRES

LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE

This report presents preliminary figures for the number and rate of criminal homicide incidents and for the number and rate of homicide offences for Canada, the Provinces and the Territories for 1976 and preceding years. Also presented are statistics on the major types of homicide (mostly in terms of the type of relationship between suspect and victim) and statistics on the method used in committing the homicide offence.

Prior to 1976, information on homicide published annually by Statistics Canada pertained exclusively to cases which police reported as murder. As of this report for 1976, homicide publications will include statistics on manslaughter and infanticide as well as murder. These additional types of criminal homicide have been included with murder in order to provide more accurate information on the extent and nature of homicide in Canada.

Data

A detailed report is submitted to Statistics Canada for every death believed by police to be a criminal homicide. Every police report contains information on the circumstances of the incident, characteristics of the victim and when possible, of the suspect. Information from these reports is subject to revision as new material becomes available as a result of further police investigation or coroner's inquests. Homicide

La présente publication donne, pour 1976 et les années précédentes, des chiffres préliminaires sur le nombre et le taux des affaires d'homicides coupables et des délits d'homicide au Canada, dans les provinces et dans les territoires. Elle renferme également des statistiques sur les principales catégories d'homicide (définies surtout en termes de genre de relation qui existait entre le suspect et la victime) et sur les moyens employés pour commettre les homicides.

Jusqu'en 1976, les renseignements sur les homicides publiés chaque année par Statistique Canada ne concernaient que les cas de meurtres signalés par la police. À partir du bulletin pour l'année 1976, les publications sur l'homicide comprendront des données tant sur l'homicide involontaire et l'infanticide que sur le meurtre. Ces genres d'homicide coupable ont été ajoutés aux meurtres afin de fournir des données plus précises sur l'étendue et la nature des homicides au Canada.

Données

Un rapport détaillé est remis à Statistique Canada chaque fois que la police croit qu'il y a eu homicide coupable. Chaque rapport renferme des données sur les circonstances entourant l'affaire ainsi que sur les caractéristiques de la victime et, si possible, du suspect. Ces données sont susceptibles d'être rectifiées lorsque de nouveaux renseignements sont obtenus à la suite d'autres enquêtes policières ou d'enquêtes du coroner. Les statistiques sur les homicides sont corrigées afin

November - 1977 - Novembre
4-2400-522

statistics are revised to reflect any such changes in police information. Further, the classification of a death as murder, manslaughter or infanticide is originally made by the police and recorded as such by Statistics Canada. In a substantial number of cases every year, however, the death is reclassified by the courts; a particular killing defined by the police as a murder, for example, will be found to be a manslaughter or some lesser offence. No change is made, however, in the classification of cases as originally reported by the police.

Table 1

Table 1 demonstrates that 615 incidents of criminal homicide occurred in 1976. This represents a decrease of 4.3% in the number of incidents per 100,000 population, from a rate of 2.8 in 1975 to 2.7 in 1976.

Of the 615 homicide incidents which occurred in 1976, 562 or 91.4% were murder incidents.

While there has been an average yearly increase of approximately 10% in the number of murder incidents in recent years, 1976 showed a decline of 1.4% in the number of murder incidents.

Table 2

Within the 615 reported homicide incidents in 1976, there were 670 homicide offences (that is, 670 victims). This represents a rate of 2.9 homicide offences per 100,000 population. The 616 deaths reported by police as murders represented a murder rate in Canada of 2.66. This 1976 murder rate is 4.7% less than the 1975 rate; a significant change from the typical annual increases in recent years of 10% to 15%. It is still too early to know if the 1976 situation represents the commencement of a trend but it is consistent with the pattern of change in violent crimes as a whole in Canada, which declined 0.2% in 1976 instead of the substantial annual increases in preceding years.

As in earlier years, murder offences comprised about 92% of all criminal homicide.

Table 3

The sizable variation in provincial offences per 100,000 for homicide generally and murder in particular is shown clearly in Table 3. Rates are lowest in Eastern provinces and highest in the three Western provinces. Most of the decrease in the national total of homicide offences was due to decreases in Ontario (24, or 11.7%), Quebec (19, or 8.4%) and British Columbia (10, or 10.2%).

de rendre compte de tout changement communiqué par la police. De plus, la classification d'un décès comme meurtre, homicide involontaire ou infanticide, est établie au début par la police et consignée comme telle par Statistique Canada. Cependant, chaque année, dans bon nombre de cas, des décès sont reclassifiés par les tribunaux; un homicide particulier classifié par la police comme meurtre sera, par exemple, reconnu comme homicide involontaire ou comme délit de moindre gravité. Aucune modification n'est apportée par contre, à la classification première telle qu'établie par la police.

Tableau 1

Le tableau 1 montre qu'il y a eu 615 affaires d'homicide coupable en 1976, soit une diminution de 4.3% du nombre d'affaires par 100,000 habitants, le taux de celles-ci passant de 2.8 en 1975 à 2.7 en 1976.

Sur les 615 affaires d'homicide signalées en 1976, 562, soit 91.4 %, étaient des affaires de meurtre.

Alors qu'au cours des dernières années, le nombre d'affaires de meurtre connaissait une augmentation moyenne annuelle d'environ 10 %, en 1976 il a diminué de 1.4 %.

Tableau 2

Sur les 615 affaires d'homicide signalées en 1976, il y a eu 670 délits d'homicide (c'est-à-dire 670 victimes), soit un taux de 2.9 délits d'homicide par 100,000 habitants. Les 616 morts signalées par la police comme meurtres représentent un taux d'homicide au Canada de 2.66. Le taux de 1976 est 4.7 % moins élevé que celui de 1975; c'est là un changement important par rapport aux augmentations annuelles de 10 % à 15 % des dernières années. Il est encore trop tôt pour savoir si 1976 marque le début d'une tendance, mais la situation correspond au changement qui se produit pour l'ensemble des crimes violents au Canada: ceux-ci accusent une diminution de 0.2 % en 1976 au lieu d'une forte hausse comme ce fut le cas au cours des années précédentes.

Comme dans les années passées, les délits de meurtre représentent environ 92 % de tous les homicides coupables.

Tableau 3

L'assez grande variation des délits provinciaux par 100,000 habitants d'homicide en général et de meurtre en particulier est clairement indiquée au tableau 3. Les taux les plus faibles sont dans les provinces de l'Est et les plus élevés, dans les trois provinces de l'Ouest. La plus grande partie de la diminution des délits d'homicide au niveau national s'explique par les diminutions enregistrées en Ontario (24, ou 11.7 %), au Québec (19, ou 8.4 %) et en Colombie-Britannique (10, ou 10.2 %).

Table 4

Most homicide incidents fall clearly into one of five broad categories:

- (i) incidents in which suspect and victim were domestically related, whether in an immediate, an extended or a common-law family relationship;
- (ii) incidents in which suspect and victim were business, casual, or close social acquaintances, or were in a lovers' relationship;
- (iii) incidents for which there was known to be no prior relationship and incidents for which it was not known if there was a social relationship;
- (iv) incidents occurring during commission of another criminal act;
- (v) unsolved incidents, where no suspect is found.

Suspect and victim were domestically related to each other in 40.8% of all solved homicide incidents in 1976 (Table 4). This represents a continuation of the decline from 44% in 1974 and 42% in 1975. In total, suspect and victim were related or acquainted in almost eight of every 10 solved homicide incidents. Among the more significant provincial variations from the national mean in the proportion of all homicide incidents where there was a domestic relationship, Quebec, Alberta and British Columbia were markedly below average while the Atlantic provinces tended to be above the national average.

As of December 31, 1976, 19% of all the criminal homicides in Canada reported in 1976 had not been solved; this unsolved rate will likely decline with the passage of time through the accumulation of information on unsolved incidents. The percentage of unsolved homicide incidents ranges from a high of 35.3% in Quebec (which had the greatest number of homicides (184) of any province and which accounted for 56% of all unsolved homicide incidents in Canada), to zero in provinces having very few incidents.

Table 5

While shooting continues to be the most prevalent method of committing homicide, fire-arm killings, as a proportion, continued to decline significantly in 1976 to 38.4% of all criminal homicides (down from 46% in 1975 and from 50% in 1974). Conversely, stabbing homicides increased to 20.2% of all homicides in 1976 from 13.5% in 1975. These two methods

Tableau 4

La plupart des affaires d'homicide se rangent facilement dans l'une des cinq grandes catégories:

- (i) affaires où il existait un lien familial entre le suspect et la victime, qu'il s'agisse de la famille immédiate, de la parenté ou d'une union consensuelle;
- (ii) affaires où le suspect et la victime étaient des relations d'affaires, de simples connaissances, des amis intimes ou des amoureux;
- (iii) affaires où il n'existe aucune relation connue, et affaires pour lesquelles on ignorait s'il existait des relations sociales;
- (iv) affaires commises à l'occasion de la perpétration d'un autre acte criminel;
- (v) affaires non résolues, pour lesquelles il n'existe aucun suspect.

Dans 40.8 % des affaires d'homicide résolues en 1976, il existe une relation familiale entre le suspect et la victime (tableau 4), ce qui représente une continuation de la baisse amorcée en 1974 (44 %) et en 1975 (42 %). Dans environ huit cas sur 10 d'homicide résolu, le suspect et la victime étaient apparentés ou se connaissaient. Parmi les variations provinciales les plus importantes enregistrées par rapport à la moyenne nationale dans la proportion de toutes les affaires d'homicide où il existait une relation familiale, le Québec, l'Alberta et la Colombie-Britannique étaient nettement au-dessous de la moyenne alors que les provinces de l'Atlantique avaient tendance à se situer au-dessus de la moyenne nationale.

Au 31 décembre, 1976, 19 % de tous les homicides coupables signalés en 1976 au Canada n'avaient pas encore été résolus. Ce taux diminuera sans doute avec le temps grâce à l'accumulation de renseignements sur les affaires non résolues. Le taux des affaires d'homicide non résolues varie entre 35.3 % au Québec (province qui compte le plus grand nombre d'homicides (184) ainsi que 56 % de toutes les affaires d'homicide non résolues au Canada) et zéro dans les provinces où on enregistre très peu d'affaires.

Tableau 5

Bien que l'arme à feu soit toujours le moyen le plus généralement utilisé pour commettre un homicide, son utilisation continue proportionnellement à décroître de façon importante; les armes à feu ont été l'instrument de 38.4 % de tous les homicides coupables perpétrés en 1976 (comparativement à 46 % en 1975 et à 50 % en 1974). Par contre, les homicides commis à l'aide d'une arme pointue représentent 20.2 % de tous les homicides

were the most frequently used in domestic relationship killings.

A larger proportion of male victims are killed by shooting and stabbing compared with females, while a large proportion of females are killed by strangulation and suffocation.

About six in every seven (85.3%) female homicide victims in solved homicide incidents were related to or acquainted with the person who allegedly killed them. This proportion compares with 72.7% for male victims.

More detailed information will be provided in the forthcoming Annual publication Homicide Statistics, 1976 (Catalogue 85-209).

For pre-1976 statistics on murder and homicide in Canada, see Annual editions of Murder Statistics (Catalogue 85-209) and the special report Homicide in Canada: A Statistical Synopsis (Catalogue 85-505).

Any questions concerning these preliminary statistics should be directed to:

Mr. Paul Saint-Denis,
Analyst and Project Manager,
Homicide Program,
Justice Statistics Division,
R.H. Coats Bldg., 19th Floor,
Tunney's Pasture,
Ottawa, K1A 0T6
(Telephone: 995-0855)

commis en 1976 alors qu'ils n'en représentaient que 13.5 % en 1975. Ces deux instruments sont ceux qui ont été le plus souvent employés dans les meurtres de la catégorie "relation familiale".

Plus d'hommes que de femmes sont tués à l'aide d'une arme à feu ou d'une arme pointue, mais plus de femmes sont tuées par strangulation ou par suffocation.

Sur sept femmes victimes d'affaires d'homicide résolues, environ six (85.3 %) étaient apparentées à l'assassin présumé ou le connaissaient, ce qui n'était le cas que de 72.7 % des hommes.

Vous trouverez des renseignements plus détaillés dans la prochaine publication annuelle La statistique de l'homicide (n° 85-209 au catalogue).

Pour obtenir des données antérieures à 1976 sur le meurtre et l'homicide au Canada, il faut consulter les éditions annuelles de La statistique de l'homicide (n° 85-209 au catalogue) et la publication spéciale L'homicide au Canada: un tableau synoptique (n° 85-505 au catalogue).

Toute question au sujet des présentes statistiques provisoires devra être adressée à:

M. Paul Saint-Denis
Analyste et chargé de projet
Programme de la statistique de
l'homicide
Division de la Statistique judiciaire
Immeuble R.H. Coats, 19e étage
Tunney's Pasture
Ottawa, K1A 0T6
(Téléphone: 995-0855)

SYMBOLS

The following standard symbols are used in Statistics Canada publications:

- .. figures not available.
- ... figures not appropriate or not applicable.
- nil or zero.
- amount too small to be expressed.
- P preliminary figures.
- r revised figures.
- x confidential to meet secrecy requirements of the Statistics Act.

SIGNES CONVENTIONNELS

Les signes conventionnels suivants sont employés uniformément dans les publications de Statistique Canada:

- .. nombres indisponibles.
- ... n'ayant pas lieu de figurer.
- néant ou zéro.
- nombres infimes.
- P nombres provisoires.
- r nombres rectifiés.
- x confidentiel en vertu des dispositions de la Loi sur la statistique relatives au secret.

TABLE 1. Number and Rate(1) of Homicide Incidents,(2) by Legal Type, Canada, 1961-1976

TABLEAU 1. Nombre et taux(1) d'affaires(2) d'homicide, selon le genre légal, Canada, 1961-1976

Year — Année	Total homicide incidents(3)		Murder incidents(4)		Manslaughter incidents(3)		Infanticide incidents(3)	
	Total, affaires d'homicide(3)		Affaires de meurtre(4)		Affaires d'homicide involontaire couvable(3)		Affaires d'infanticide(3)	
	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux
1976	615	2.66	562	2.43	47	0.20	6	0.03
1975	633	2.78	570	2.50	62	0.27	1	0.01
1974	550	2.45	498	2.22	49	0.22	3	0.01
1973	448	2.03
1972	413	1.89
1971	395	1.83
1970	354	1.66
1969	320	1.52
1968	292	1.41
1967	239	1.17
1966	206	1.03
1965	216	1.10
1964	199	1.03
1963	192	1.01
1962	196	1.05
1961	173	0.95

(1) The population of Canada as of June 1, 1976 was 23,110,000 (as estimated by the Population Estimates and Projections Division, Census Field, Statistics Canada). — Au 1^{er} juin 1976, la population du Canada était de 23,110,000 habitants (estimation de la Division des estimations et des projections démographiques, Secteur du recensement, Statistique Canada).

(2) The term incident is used in referring to every single event in which homicide is committed, regardless of whether it involves one or more victims. — L'expression "affaire" sert à désigner tout cas où il y a eu homicide indépendamment du nombre de victimes.

(3) Because no data were gathered on manslaughter and infanticide cases prior to 1974, figures are available only for 1974 and subsequent years. — Comme avant 1974, on ne recueillait pas de données sur les homicides involontaires et les infanticides, il n'existe des données que pour 1974 et les années subséquentes.

(4) Murder incidents include all incidents of capital and non-capital murder and, as of July 26, 1976, first and second degree murder and murder where the type was not specified. — Les affaires de meurtre comprennent toutes les affaires où il y a eu meurtre qualifié et non qualifié et, à compter du 26 juillet 1976, meurtre au premier et au deuxième degré et meurtre de catégorie non déterminée.

TABLE 2. Number and Rate(1) of Homicide Offences,(2) by Legal Type, Canada, 1961-1976

TABLEAU 2. Nombre et taux(1) d'infractions(2) d'homicide, selon le genre légal, Canada, 1961-1976

Year — Année	Total homicide offences		Murder offences(3)		Manslaughter offences(4)		Infanticide offences	
	Total, infrac- tions d'homicide	Infrac- tions, meurtre(3)	Infrac- tions, meurtre(3)	Infrac- tions, homicide involontaire coupable(4)	Infrac- tions, infanticide			
	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux	Number — Nombre	Rate — Taux
1976	670	2.90	616	2.66	48	0.21	6	0.03
1975	702	3.08	637	2.79	64	0.28	1	0.01
1974	598	2.66	546	2.43	49	0.22	3	0.01
1973	546	2.47	480	2.17	66	0.30
1972	520	2.38	480	2.20	40	0.18
1971	473	2.19	426	1.97	47	0.22
1970	467	2.19	433	2.03	34	0.16
1969	391	1.86	347	1.65	44	0.21
1968	375	1.81	315	1.52	60	0.29
1967	338	1.66	282	1.38	56	0.28
1966	250	1.25	222	1.11	28	0.14
1965	277	1.41	243	1.24	34	0.17
1964	253	1.31	218	1.13	35	0.18
1963	249	1.32	215	1.14	34	0.18
1962	265	1.43	217	1.17	48	0.26
1961	233	1.27	185	1.01	48	0.26

(1) The population of Canada as of June 1, 1976 was 23,110,000 (as estimated by the Population Estimates and Projections Division, Census Field, Statistics Canada). — Au 1^{er} juin 1976, la population du Canada était de 23,110,000 habitants (estimation de la Division des estimations et des projections démographiques, Secteur du recensement, Statistique Canada).

(2) One offence is counted for every victim by reporting police departments. — Dans les déclarations des sûretés, on compte un délit pour chaque victime.

(3) Murder offences include all offences of capital and non-capital murder and, as of July 26, 1976, first and second degree murder and murder where the type was not specified. — Les délits de meurtre comprennent tous les délits où il y a eu meurtre qualifié et non qualifié et, à compter du 26 juillet 1976, meurtre au premier et au deuxième degré et meurtre de catégorie non déterminée.

(4) All manslaughter figures previous to 1974 are taken from the Uniform Crime Reporting Program and are not revised annually. — Toutes les données sur l'homicide involontaire antérieures à 1974 viennent du Programme de déclaration uniforme de la criminalité et ne sont pas révisées chaque année.

TABLE 3. Number and Rate of Homicide Offences, by Legal Type, Canada and Provinces, 1976

TABLEAU 3. Nombre et taux d'infractions d'homicide, selon le genre légal, Canada et provinces, 1976

Type of offence Genre d' infraction	Newfoundland - Terre-Neuve		Prince Edward Island - île-du-Prince- Édouard		Nova Scotia - Nouvelle- Écosse		New Brunswick - Nouveau- Brunswick		Québec		Ontario			
	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux		
Murder - Meurtre	4	0.72	2	1.67	24	2.88	11	1.60	198	3.17	163	1.96		
Manslaughter - Homicide in- volontaire coupable ...	-	-	-	-	2	--	3	--	7	--	18	--		
Infanticide ..	2	--	-	-	-	-	-	-	2	--	1	--		
Total	6	1.08	2	1.67	26	3.13	14	2.03	207	3.32	182	2.18		
	Manitoba		Saskat- chewan		Alberta		British Columbia - Colombie- Britannique		Northwest Territories - Territoires du Nord-Ouest		Yukon		Total	
	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux	Number - Nombre	Rate - Taux
Murder - Meurtre	27	2.63	31	3.32	62	3.40	83	3.33	8	21.05	3	14.29	616	2.66
Manslaughter - Homicide in- volontaire coupable ...	4	--	3	--	5	--	5	--	-	-	1	--	48	0.21
Infanticide ..	-	-	-	-	1	--	-	-	-	-	-	-	6	0.03
Total	31	3.02	34	3.64	68	3.72	88	3.53	8	21.05	4	19.05	670	2.90

TABLE 4. Distribution of Homicide Incidents,(1) by Suspect-victim Relationship Type, Canada and Provinces, 1976

TABLEAU 4. Répartition des affaires(1) d'homicide, selon le genre de relation entre le suspect et la victime, Canada et provinces, 1976

Suspect-victim relationship type	Newfoundland Terre-Neuve		Prince Edward Island Île-du-Prince- Édouard		Nova Scotia Nouvelle- Écosse		New Brunswick Nouveau- Brunswick		Québec		Ontario			
	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage		
Domestic — Familiale	5	83.3	1	50.0	10	45.4	4	28.6	37	20.1	67	39.9		
Social or business — Relation d'affaires ou sociale ...	1	16.7	—	—	6	27.3	9	64.3	47	25.6	48	28.6		
During commission of another criminal act — À l'occasion de la perpétration d'un autre acte criminel	—	—	—	—	4	18.2	—	—	17	9.2	15	8.9		
No known relationship — Aucune relation connue	—	—	1	50.0	—	—	1	7.1	18	9.8	17	10.1		
Unsolved — Affaires non résolues	—	—	—	—	2	9.1	—	—	65	35.3	21	12.5		
Total	6	100.0	2	100.0	22	100.0	14	100.0	184	100.0	168	100.0		
	Manitoba		Saskat- chewan		Alberta		British Columbia — Colombie Britannique		Northwest Territories — Territoires du Nord-Ouest		Yukon		Total	
	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage	Number — Nombre	Per- cent — Pour- cen- tage		
Domestic — Familiale	17	54.9	14	46.7	18	26.5	25	30.9	4	80.0	1	25.0	203	33.0
Social or business — Relation d'affaires ou sociale ...	13	41.9	11	36.6	23	33.8	24	29.6	1	20.0	2	50.0	185	30.1
During commission of another criminal act — À l'occasion de la perpétration d'un autre acte criminel	—	—	2	6.7	9	13.2	12	14.8	—	—	—	—	59	9.6
No known relationship — Aucune relation connue	—	—	2	6.7	6	8.8	5	6.2	—	—	1	25.0	51	8.3
Unsolved — Affaires non résolues	1	3.2	1	3.3	12	17.7	15	18.5	—	—	—	—	117	19.0
Total	31	100.0	30	100.0	68	100.0	81	100.0	5	100.0	4	100.0	615	100.0

(1) Homicide incidents include all murders, manslaughters and infanticides reported by the police. — Les affaires d'homicide comprennent tous les meurtres, homicides involontaires et infanticides signalés par la police.

TABLE 5. Method of Committing Homicide Offences, by Suspect-victim Relationship Type and Sex of Victim, Canada, 1976

TABLEAU 5. Modalités de perpétration des délits d'homicide, selon le genre de relation entre le suspect et la victime et le sexe de la victime, Canada, 1976

Suspect-victim relationship type and sex of victim	Shooting Arme à feu		Stabbing Poignardé		Beating Coups		Strangling Strangulation		Suffocation		
	Genre de relation entre le suspect et la victime et sexe de la victime	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage								
		M.	F.								
Domestic — Familiale	M.	43	39.8	29	26.9	21	19.4	4	3.7	3	2.8
	F.	45	37.2	14	11.6	33	27.3	13	10.7	4	3.3
Social or business — Relation d'affaires ou sociale.	M.	51	35.9	39	27.5	34	24.0	8	5.6	1	0.7
	F.	17	36.2	10	21.3	10	21.3	5	10.6	—	—
During commission of another criminal act — À l'occasion de la perpétration d'un autre acte criminel.	M.	18	36.7	7	14.3	13	26.5	1	2.0	6	12.3
	F.	3	14.3	2	9.5	3	14.3	5	23.8	5	23.8
No known relationship — Aucune relation connue.	M.	15	33.3	12	26.7	10	22.3	2	4.4	—	—
	F.	3	37.5	3	37.5	—	—	2	25.0	—	—
Unsolved — Affaires non résolues.	M.	54	57.4	15	16.0	17	18.1	4	4.2	—	—
	F.	8	22.9	4	11.4	6	17.2	9	25.7	2	5.7
Total	M.	181	41.3	102	23.3	95	21.7	19	4.3	10	2.3
	F.	76	32.8	33	14.2	52	22.4	34	14.7	11	4.7
	Drowning Noyade		Arson Crime d'incendie		Other Autres		Not known Inconnue		Total		
	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage	Number — Nombre	Per cent — Pour- centage	
	M.	F.	M.	F.	M.	F.	M.	F.	M.	F.	
Domestic — Familiale	M.	4	3.7	2	1.9	1	0.9	1	0.9	108	100.0
	F.	3	2.5	2	1.5	7	5.9	—	—	121	100.0
Social or business — Relation d'affaires ou sociale.	M.	1	0.7	—	—	8	5.6	—	—	142	100.0
	F.	1	2.1	—	—	4	8.5	—	—	47	100.0
During commission of another criminal act — À l'occasion de la perpétration d'un autre acte criminel.	M.	—	—	2	4.1	2	4.1	—	—	49	100.0
	F.	—	—	—	—	3	14.3	—	—	21	100.0
No known relationship — Aucune relation connue.	M.	3	6.7	—	—	2	4.4	1	2.2	45	100.0
	F.	—	—	—	—	—	—	—	—	8	100.0
Unsolved — Affaires non résolues.	M.	—	—	—	—	3	3.2	1	1.1	94	100.0
	F.	—	—	—	—	2	5.7	4	11.4	35	100.0
Total	M.	8	1.8	4	0.9	16	3.7	3	0.7	438	100.0
	F.	4	1.7	2	0.9	16	6.9	4	1.7	232	100.0

STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE STATISTIQUE CANADA



1010481597